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Skolebestyrelsesmøde  
mandag den 28. november 2024 
17:00-19:30  
 
Mødet afholdes i det lille bibliotek   
 
 
Skolebestyrelsen:  
 
Forældrevalgte:  
Klaus Konradi  
Martin Monterossi 
Jens-Oluf Søndergaard 
Sanne Markussen  
Sara Lykke Wondie 
Mette Ellebaek 
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Lars Søndergaard (lærer)  
Rasmus Beck Nørbjerg Hansen (pædagog) 
 
Ledelsesrepræsentanter: 
Luna Kobbernagel (SFO-leder) og Lars Hansson (skoleleder), Henrik Mandrup (afdelings-
leder) 
 
Elevrepræsentanter 
Balder 
 
Afbud:  
Stefan Jacobsen 
Søs S Nielsen 
Nikolaj Gehlert 
Mette Hesselberg (viceskoleleder) 
 
Ordstyrer: Martin Monterossi 

  
Dagsorden   
 
1. Godkendelse af dagsorden  
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2. Sagspunkter  
 

Punkt 3A Forretningsorden for skolebestyrelsen  
Ansvarlig  Lars Hansson 
Formål At vedtage en forretningsorden for skolebestyrelse  

Sagsfremstilling Skolebestyrelsen har sin egen forretningsorden.  
Den er vedlagt denne dagsorden som bilag.  
På mødet skal vi beslutte, om vi skal godkende den nuværende for-
retningsorden, eller om der skal justeres og ændres i den.  
 
Lejre Kommune har vedtaget en kommunal styrelsesvedtægt for 
skolerne. Den kommunale styrelsesvedtægt er vedhæftet som et 
link. Ligeledes har jeg vedhæftet et hæfte fra undervisningsministe-
riet som link.  

Bilag  Fra undervisningsministeriet:  
Publikation: Samarbejde i bestyrelsen - Skolebestyrelsen hæfte 4 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/publikationer/folkesko-

len/1998-skolebestyrelsen-samarbejde-i-bestyrelsen.pdf  

 

 Fra Lejre Kommune:  

https://www.lejre.dk/Me-
dia/638596453118504984/Vedt%C3%A6gt%20for%20styrel-
sen%20af%20Lejre%20Kommuns%20skolev%C3%A6sen%20-
%20g%C3%A6ldende.pdf 

 
 

Referat  Vi taler om der skal ændringer til forretningsordenen. 
 

• Stk 16 og 17; Skal der laves en årlig beretning fra skolebe-
styrelsen? Man kan enten skriftligt eller invitere til en aften 
beretning på skolen. En idé kan være at invitere kontaktfor-
ældregruppen og inddrage dem i kommunikationen ud til 
resten af forældregruppen.Eller på de første forældremøder 
på årgangene. Skolebestyrelsen vil gerne være mere synlige 
omkring deres arbejde. 

• Der bliver talt om rettighed i ansættelses udvalg. Og vi afta-
ler at vi tager det op i enkelt sager efter behov. 

• Bliver talt om formøder. Relevans, behov og signal. 
• Hvordan sikrer vi en kontinuitet i det vi arbejder med. Det 

bliver lagt i et årshjul. 
 
 

 
 

Punkt 3B Byggesag  

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/publikationer/folkeskolen/1998-skolebestyrelsen-samarbejde-i-bestyrelsen.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/publikationer/folkeskolen/1998-skolebestyrelsen-samarbejde-i-bestyrelsen.pdf
https://www.lejre.dk/Media/638596453118504984/Vedt%C3%A6gt%20for%20styrelsen%20af%20Lejre%20Kommuns%20skolev%C3%A6sen%20-%20g%C3%A6ldende.pdf
https://www.lejre.dk/Media/638596453118504984/Vedt%C3%A6gt%20for%20styrelsen%20af%20Lejre%20Kommuns%20skolev%C3%A6sen%20-%20g%C3%A6ldende.pdf
https://www.lejre.dk/Media/638596453118504984/Vedt%C3%A6gt%20for%20styrelsen%20af%20Lejre%20Kommuns%20skolev%C3%A6sen%20-%20g%C3%A6ldende.pdf
https://www.lejre.dk/Media/638596453118504984/Vedt%C3%A6gt%20for%20styrelsen%20af%20Lejre%20Kommuns%20skolev%C3%A6sen%20-%20g%C3%A6ldende.pdf
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Ansvarlig  Lars Hansson 
Formål At give skolebestyrelsen en status vedr. byggesagen  

 
Sagsfremstilling På mødet vil vi give en orientering om byggesagen. Hvordan går 

det med den politiske sag? 
Hvordan skal skolebestyrelsens mandat være i byggeudvalget?  
 

Bilag   
Referat  Lars informerer om sagen. Der er endnu ikke kommet en politisk 

dagsorden. Så vi ved ikke hvad der bliver meldt ud/taget op. 
Vi diskuterere sagen – ifht bestyrelsens henstilling. Og bestyrelsen 
taler om forskellige fremtidige tiltag. Det afhænger af den kom-
mende dagsorden.  
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Punkt 3C Ny skolebod – en vision for skoleboden 
Ansvarlig  Lars Hansson 
Formål At have en dialog om skolebodens vision og fremtid 

Hvad er det vi vil med en skolebod? 
 

Sagsfremstilling En vision for en skolebod på Hvalsø Skole kunne se sådan ud:  
 
Vision for Skolebod 
"Vores skolebod er et sted, hvor sundhed, fællesskab og bæredyg-
tighed mødes”. 

”Vi ønsker at tilbyde elever gode og velsmagende måltider, som 
støtter elevernes fysiske og mentale velvære. Kantinen skal tilbyde 
sunde madvaner, hvor (så vidt det er muligt) eleverne får mulighed 
for at vælge friske, økologiske og klimavenlige retter” 

”Vi vil skabe en skolebod, hvor alle føler sig velkomne og kan sam-
les omkring mad og et fællesskab, der fremmer både trivsel og læ-
ring. Vi vil gerne engagere både elever og personale i valget af mad 
og madlavning".  

En etablering af en skolebod giver en masse spørgsmål: 
• Skal eleverne være med til at lave maden? 
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Svar: Ja det skal de. Eleverne skal deltage i madproduktio-
nen, enten som frivillig i en praktik eller fx kan det fast være 
en årgang der står for madproduktionen. 
 

• Skal eleverne være med til at sælge maden?  
Svar: Ja, der skal de. Det kan enten være frivillige eller nogle 
faste elever der ”ansættes” som medarbejdere. 
 

• Hvordan skal eleverne betale for maden? 
Svar: Eleverne får et betalingskort. Kortet er på størrelse 
med et almindeligt betalingskort. Eleverne kan betale for 
kortet når de køber mad. Der er ikke en pinkode, men det er 
et kort med billedlegimation.  
 

• Skal vi ansætte en person til at være ansvarlig for madpro-
duktionen? 
Svar: Ja, det tror vi. Men det behøver ikke være en person 
på fuldtid.  

 
• Hvordan vil økonomien i projektet være?  

Svar: Det er virkelig svært at sige noget om på nuværende 
tidspunkt. Men her er et bud: 
Der vil være etableringsomkostninger på ca. 400-550.000 
kr.  
Derudover vil der skulle etableres et betalingssystem og 
etableres et kommunikationssystem. Etableringen koster 
mellem 10.000 og 30.000 kr.  
En eller form for ansættelse af personale, vil give et under-
skud, idet vi nok ikke kan sælge så meget mad, så madsal-
get kan dække både indkøb og løn. Et forsigtigt gæt er et år-
ligt underskud på mellem 100-200.000 kr.  

 
• Skal vi involvere lokale fødevareproducenter? 

Ja, helt klart. Vi skal så vidt det er muligt, købe mad hos lo-
kale fødevareprucenter.  
Hvis muligt, ville det være spændende, hvis skoleboden, på 
sigt, selv kunne lave skolehaver, så salg af egne fødevarer 
kan lade sig gøre.  
 

Hvad er næste skridt? 
  

Bilag   
Referat  Lars gennemgår vison for skolebod. Se ovenstående. 

Bestyrelsen taler om værdien. Der er enighed om at det er et spæn-
dende projekt.  
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Punkt 3D Skoleudviklingssamtale  
Ansvarlig  Ledelsen  
Formål At orienterer skolebestyrelsen de kommende skoleudviklingssam-

taler 
Sagsfremstilling Hvalsø Skole afholder deres skoleudviklingssamtaler den 25. fe-

bruar kl. 13:00-15:00. De er planen at skolebestyrelsesformanden 
deltager i samtalen.  
 
Folkeskoleloven sætter rammen for skoleudviklingssamtalerne. Der 

er få formelle krav og dermed en høj grad af frihed til lokal tilrette-

læggelse af samtalerne. 

Kommunalbestyrelsen (skolechefen) skal afholde en årlig skoleud-

viklingssamtale med skolens leder. Deltagerkredsen kan udvides 

med fx repræsentanter fra skolebestyrelsen, ressourcepersoner fra 

skolen, konsulenter og elever. 

 

Skolelederen har initiativret til at beskrive de udviklings- og indsats-

områder, samtalen skal fokusere på Det er den enkelte skoleleder, 

som har initiativretten i forhold til at analysere udviklings- og ind-

satsområder på egen skole og dermed sætte retningen for samta-

len. 

 

Skolelederen skal tage udgangspunkt i udfordringerne som skolen 

oplever og inddrage både skolebestyrelse, elevråd og medarbejdere 

i analysen. Vidensgrundlaget for skoleudviklingssamtalen skal være 

tilgængeligt før drøftelsen med skolebestyrelse, elevråd og medar-

bejdere, så alle har et fælles grundlag at tale ud fra. 

 

Vi ønsker at diskutere hvilke temaer der skal være bærende i vores 

kommende skoleudviklingssamtale.  

 

Følgende temaer er oplagte at sætte på dagsorden:  

• Styrkelse af elevernes motivation og trivsel i undervisningen 
• Specialanalysen og stærke fællesskaber 

 
 

Bilag   
Referat  Der bliver fortalt om formål, struktur og indhold. 

 
 

Punkt 3E Møde med klasserådene i foråret 2025  
Ansvarlig  Alle 
Formål At beslutte om vi skal afholde et møde med klasserådene i foråret 

2025 
Sagsfremstilling På sidste møde ønskede skolebestyrelsen, at vi skulle tage nogle til-

tag, der involverede flere af skolens forældre. 
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Forslag: Skal vi invitere klasserådene til at temamøde den 30. april 
2025? Hvilket tema skal vi evt. sættes på dagsorden? 

Bilag   
Referat  Vi vil gerne invitere alle kontaktforældre til en fælles aften. 

Et emne kunne være forældre engagement- forældrene ind i skolen. 
 

Punkt 3F Nyt fra skolen 
Ansvarlig  Ledelsen 
Formål At give lidt information om skolensliv og hverdag 

Sagsfremstilling  
Bilag   
Referat  To delt skole projekt er blanyt andet noget vi arbejder på. 

 
Punkt 3G Ny aftale om folkeskolen (fast punkt) 
Ansvarlig  Alle  
Formål At orientere skolebestyrelsen om de kommende tiltag i den nye af-

tale om folkeskolen. Denne gang handler det om juniormesterlæ-
rer. 

Sagsfremstilling Juniormesterlærer 
Fra skoleåret 2025/2026 kan elever i 8. og 9. klasse vælge at 
komme i juniormesterlære. Her får de mulighed for at være 1-2 
dage om ugen på en virksomhed, erhvervsuddannelse, FGU-institu-
tion eller kommunal ungdomsskole.  
De resterende 3-4 dage får de undervisning i folkeskolen, men i 
færre fag. Fagene skal som minimum være dansk og matematik.  
 
Elever, der vælger at komme i juniormesterlære, afslutter folkesko-
len med en afgangseksamen med juniormesterlære i 9. klasse, der 
skal give adgang til erhvervsuddannelserne.  
 
Den enkelte skoleleder tilrettelægger juniormesterlæreordningen, 
for eksempel hvornår på skoleåret elever kan blive tilmeldt ordnin-
gen. Skolelederen vil fortsat have mulighed for at tilrettelægge for-
løb, hvor en elev kun modtager undervisning i udvalgte fag, som 
det er tilfældet i dag. 
 
  

Bilag   
Referat   

 
 
 

Punkt 3H Dialog om overgangen til Alléhuset 
Ansvarlig  Ledelsen  
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Formål At give en kort orientering om hvordan overgangen fra 2. årgang til 
3. årgang foregår. 

Sagsfremstilling  
Bilag   
Referat   

 
 

3. Eventuelt  
 
 

4. Kommende punkter på bestyrelsesmødet 
 

• Mellemformer 
• SFO 3 
• Budgetmæssige prioriteringer  
• Forældre-cleanup-dag 
• Skolebestyrelsen ønsker at være mere synlige. 
• Skolebod vison - fortsat 

 
 
Kommende møder: 
8. januar 2025 
25. februar 2025  
31. marts 2025  
30. april 2025  
27. maj 2025  


